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REVISTA PRESEI 
 

 Sorina Pintea, negocieri cu sindicatele: Greva de vineri va fi anulată 
Sindicatul „Solidaritatea Sanitară” renunță la greva japoneză anunțată pentru vineri, 5 octombrie, pe motiv că 
negocierile cu Ministerul Sănătății, în ceea ce privește revendicările angajaților din sănătate, au avut un rezultat 
pozitiv, potrivit Mediafax. 
„Având în vedere rezultatele negocierilor purtate cu ministrul Sănătății în data de 1.10.2018 și faptul că în cadrul 
negocierilor din data de 3.10.2018 a fost decisă reluarea negocierii contractului colectiv de muncă la nivel de 
sector Sănătate, Comitetul Director al Federației „Solidaritatea Sanitară” a decis anularea grevei japoneze din data 
de 05.10.2018 și suspendarea pichetării Ministerului Sănătății stabilită pentru data de 12.10.2018”, au transmis, 
joi, reprezentanții sindicatului Solidaritatea Sanitară. 
Potrivit acestora, în prezent se așteaptă un dialog și cu reprezentanții Ministerului Muncii, privind Legea 
Salarizării, iar ulterior se va decide posibilitatea unui protest în fața instituției conduse de Lia Olguța Vasilescu. 
„Rămâne în continuare de rezolvat situația revendicărilor ce intră în responsabilitatea Ministerului Muncii, 
respectiv cele ce depind de modalitatea de interpretare și aplicare a legii 153/2017 (revendicările 2-8) (…) În 
funcție de deschiderea la dialog de care v-a da dovadă în următoarele zile ministrul Muncii, doamna Lia-Olguța 
Vasilescu, Comitetul Director va decide în privința negocierilor sau a posibilității de-a picheta această instituție în 
data de 12.10.2018, iar Consiliul de Coordonare va decide în aceeași zi în privința continuării negocierilor sau a 
demarării programului de proteste având ca team revendicările ce privesc legea salarizării”, mai transmit 
sindicaliștii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FSLI: În anul 2018, educaţia nu doar că nu mai reprezintă o prioritate naţională, ci este “atacată” prin seria 
măsurilor distructive; “şcoala românească” a rămas doar un simbol. 
Preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI), Simion Hăncescu, afirmă, că, în anul 2018, 
educaţia nu doar că nu mai reprezintă o prioritate naţională, ci este “atacată” prin seria măsurilor distructive, iar 
“şcoala românească” a rămas doar un simbol. Acesta acuză lipsa investiţiilor şi salariile nemotivante ce fac ca 
România să fie singura ţară din Uniunea Europeană unde există ”cadre didactice fără studii de specialitate, unităţi 
de învăţământ din care lipsesc internetul, calculatoarele sau metodele moderne de predare, elevi direcţionaţi 
greşit de programe şcolare învechite şi neadaptate cerinţelor de pe piaţa muncii, clase suprapopulate în care 
accentul este pus pe cantitatea şi nu pe calitatea actului educaţional, o subfinanţare cronică menţinută an de an”, 
scrie News.ro. 
Simion Hăncescu a transmis, vineri, un mesaj cu ocazia Zilei Mondiale a Educaţiei în care afirmă că educaţia 
înseamnă evoluţie, valori, ”speranţa într-un viitor pe care cu greu îl putem descifra în vremuri tulburi”. 
”În anul 2018, statul modern a căpătat alte valenţe, iar educaţia nu doar că nu mai reprezintă o prioritate 
naţională, ci este «atacată» prin seria măsurilor distructive. O simplă radiografie a sistemului de învăţământ ne 
arată că «şcoala românească» a rămas doar un simbol. Investiţii scăzute, salarii complet nemotivante pentru 
cadrele didactice, ceea ce face ca România să fie singura ţară din Uniunea Europeană unde există cadre didactice 
fără studii de specialitate, unităţi de învăţământ din care lipsesc internetul, calculatoarele sau metodele moderne 
de predare, elevi direcţionaţi greşit de programe şcolare învechite şi neadaptate cerinţelor de pe piaţa muncii, 
clase suprapopulate în care accentul este pus pe cantitatea şi nu pe calitatea actului educaţional, o subfinanţare 
cronică menţinută an de an”, se arată în mesaj. 
Potrivit documentului, cea mai recentă măsură a unui ministru al Educaţiei a fost reducerea a peste 4.600 de 
posturi din unităţile de învăţământ, în condiţiile în care sistemul are un deficit foarte mare de personal didactic 
auxiliar şi nedidactic. 
”În consecinţă, nu putem spune decât că, în anul Centenarului, am rămas cu restanţe în faţa Educaţiei. Avem atât 
de multe de recuperat, încât prin lipsa implicării sau prin aplicarea unor politici greşite, ne vom confrunta, în 
curând cu un sistem bolnav, care nu mai poate fi ajutat. Cei care au de pierdut nu sunt doar colegii noştri, ci mai 
ales elevii”, se mai arat în mesajjul preşedintelui FSLI. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Acesta afirmă că, după 100 de ani, ”am putea să începem să învăţăm lecţia, cea a responsabilităţii sociale, în care 
interesul binelui comun trebuie să primeze”. 
”Dar pentru asta avem nevoie de unitate şi de forţa solidarităţii. Cel mai bun parteneriat care poate pune pe 
picioare un sistem aflat în mare suferinţă, este cel între cadrele didactice, părinţi şi copii. De Ziua Internaţională a 
Educaţiei apelul federaţiei noastre merge chiar către aceşti parteneri reali: împreună putem aduce schimbarea în 
bine. Altfel, vom intra în rotativa păguboasă a guvernărilor care au avut doar scopul de a profita de oamenii care 
le-au oferit încrederea”, se mai arată în document. 
Simion Hănceascu mai spune că trebuie să ne reamintim ce înseamnă de fapt educaţia: ”şansa unei societăţi de a 
evolua, calea către prosperitate şi dezvoltare economică, ieşirea din sărăcie, accesul la un nivel crescut de 
informaţii şi, mai presus de orice, construirea unui mecanism prin care nu mai poţi fi devalorizat, pentru că un om 
educat, este un om puternic, iar o ţară care se uită spre educaţie şi investeşte în ea, e o ţară care are un viitor”. 
Ziua Mondială a Educaţiei este sărbătorită la 5 octombrie, începând cu anul 1994, fiind desemnată astfel de către 
UNESCO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Angajații de la metrou au anunțat când vor face grevă 
Va fi grevă la metrou, luna viitoare. Nemulţumiţi că le expiră contractul colectiv de de muncă şi nu ajung la niciun 
acord cu reprezentanţii Ministerului Transporturilor, cei cinci mii de membri de sindicat anunţă că intră in grevă 
de avertisment, în prima săptămână a lunii noiembrie. Sindicaliştii cer condiţii de lucru mai bune şi salarii 
majorate. 
 Ion Radoi, preşedintele USLM: Pe data de 27 octombrie va expira contractul şi, se pare, că ne îndreptăm, din 
păcate, spre un nou conflict colectiv de muncă, care poate să se termine cu greva generală. Din punct de vedere 
legal, înseamnă că după data de 27, în circa zece zile, se poate declanşa greva la metrou. Greva la metrou este 
iminentă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ce a decis Viorica Dăncilă să fie votat în Guvern în prima ședință de la întoarcerea de la Strasbourg: O singură 
OUG a fost strecurată 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința 
Guvernului României din 4 octombrie 2018 
I. PROIECTE DE LEGE 
1. PROIECT DE LEGE pentru completarea Legii concediului paternal nr. 210/1999 şi pentru abrogarea art 10 alin. 
(7) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 90/2017 privind unele măsuri fiscal-bugetare, modificarea şi 
completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene 
2. PROIECT DE LEGE privind activitatea consulară 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ privind unele măsuri fiscal-bugetare și pentru modificarea unor acte normative 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru stabilirea unor măsuri necesare în vederea implementării Programului Operaţional 
Ajutorarea Persoanelor Defavorizate –POAD 
2. HOTĂRÂRE privind decertificarea definitivă a cheltuielilor cuprinse în declaraţia finală de cheltuieli şi aplicaţia 
de plată a soldului final aferentă Programul Operaţional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane 2007-2013 
3. HOTĂRÂRE privind stabilirea pentru anul 2018 a cuantumului per hectar al plăţii unice pe suprafaţă, al plăţii 
redistributive şi a intervalelor de suprafaţă pentru care se acordă aceasta, al plăţii pentru practici agricole 
benefice pentru climă şi mediu, al plăţii pentru tinerii fermieri şi a plafonului aferent schemei de sprijin cuplat 
pentru speciile ovine/caprine 
4. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 30/2017 privind organizarea şi funcţionarea 
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, precum şi pentru modificarea art.6 alin.(6) din Hotărârea Guvernului 
nr. 1.186/2014 privind organizarea şi funcţionarea Autorităţii pentru Administrarea Sistemului Naţional 
Antigrindină şi de Creştere a Precipitaţiilor 
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5. HOTĂRÂRE privind reaprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii "Punerea în 
siguranţă a acumulării Leşu, judeţul Bihor" 
6. HOTĂRÂRE privind înscrierea unor bunuri imobile în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului şi darea în administrarea Ministerului Apelor şi Pădurilor - Regia Naţională a Pădurilor – Romsilva 
7. HOTĂRÂRE privind înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi darea în 
administrare Regiei Autonome Tehnologii pentru Energia Nucleară - RATEN, aflată sub autoritatea Ministerului 
Energiei, a unor bunuri aflate în domeniul public al statului 
8. HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
9. HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul suplimentar, care fac parte din coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes 
naţional "Reabilitare DN 66 Filiaşi- Petroşani km 0+000 - km 131+000, sector km 93+500 - km 126+000" 
10.HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii din cadrul unui 
imobil aflat în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situat în comuna Tunari, judeţul Ilfov, în vederea 
scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 
1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
11.HOTĂRÂRE pentru actualizarea valorii de inventar a unui imobil din domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Afacerilor Interne – Inspectoratul Teritorial al Poliţiei de Frontieră Timişoara şi transmiterea acestuia 
în domeniul public al oraşului Deta, judeţul Timiş, precum şi pentru actualizarea anexei nr. 1 la Hotărârea 
Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
12.HOTĂRÂRE privind modificarea descrierii tehnice şi actualizarea valorilor de inventar ale unui imobil aflat în 
domeniul public al statului şi în administrarea Consiliului Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii 
13.HOTĂRÂRE pentru aprobarea numărului de autoturisme necesare desfăşurării activităţilor specifice Autorităţii 
Naţionale de Reglementare în Domeniul Energiei 
14.HOTĂRÂRE pentru normarea parcului auto al Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în 
Comunicaţii, în vederea desfăşurării activităţilor specifice 
15.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de intervenţie la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul 
de stat pe anul 2018, pentru comuna Dorobanţu, judeţul Tulcea 
16.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, prevăzut în 
bugetul de stat pe anul 2018, pentru comuna Sohodol, judeţul Alba 
17.HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 969/2002 privind 
atestarea domeniului public al judeţului Cluj, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Cluj 
18.HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului steagului comunei Mireşu Mare, judeţul Maramureş 
19.HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului steagului comunei Băiţa de Sub Codru, judeţul Maramureş 
20.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Odoreu, judeţul Satu Mare 
21.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Runcu, judeţul Vâlcea 
22.HOTĂRÂRE privind aprobarea Planului de urgență pentru gestionarea situațiilor de disfuncționalitate majoră în 
aprovizionarea cu țiței și/sau produse petroliere, a situațiilor de urgență deosebită și a situațiilor de criză locală 
23.HOTĂRÂRE privind alocarea unei sume din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prevăzut în 
bugetul de stat pe anul 2018, pentru Ministerul Dezvoltării Regionale și Administrației Publice, pentru finanțarea 
Programului Național de Dezvoltare Locală etapele I și II 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Semnarea de către România a Acordului-cadru de parteneriat şi cooperare dintre 
Uniunea Europeană şi statele membre ale acesteia, pe de o parte, şi Guvernul Malaysiei, pe de altă parte 
2. MEMORANDUM cu tema: Semnarea de către România a Acordului de parteneriat şi cooperare dintre Uniunea 
Europeană şi statele sale membre, pe de o parte, şi Republica Singapore, pe de altă parte 
3. MEMORANDUM cu tema: Măsuri/propuneri de îmbunătăţire a cadrului de reglementare privind sectorul 
companiilor nefinanciare în scopul reducerii fenomenului de decapitalizare a societăţilor 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea planului de măsuri pentru implementarea Iniţiativei privind regiunile 
carbonifere în tranziţie pentru Valea Jiului 
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5. MEMORANDUM cu tema: Stadiul implementării măsurilor pentru evitarea dezangajării fondurilor Programului 
Operaţional Regional 2014-2020 realizate în cursul anului 2018 
V. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind stadiul pregătirii referendumului naţional pentru revizuirea Constituţiei din anul 2018 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii 
educației naționale nr. 1/2011(Plx. 332/2018) 
2. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă privind modificarea și completarea 
prevederilor art. 38 alin. (3) din LEGEA-CADRU Nr. 153/2017 din 28 iunie 2017 privind salarizarea personalului 
plătit din fonduri publice (Bp.252/2018, L.503/2018) 
3. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă privind înființarea Societății Naționale „Cai de 
Rasă” – SA în cadrul ANSVSA și preluarea patrimoniului acesteia de la Direcția de Creștere, Exploatare și 
Ameliorare a Cabalinelor din cadrul Regiei Naționale a Pădurilor - ROMSILVA, (Bp. 324/2018, L. 544/2018) 
4. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
185/2013 privind amplasarea și autorizarea mijloacelor de publicitate (Bp. 301/2018, L531/2018) 
5. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanţei Guvernului 
nr. 42/1997 privind transportul maritim şi pe căile navigabile interioare, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare(Bp.381/2018) 
6. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
282/2005 privind organizarea activităţii de transfuzie sanguină, donarea de sânge şi componente sanguine de 
origine umană, precum şi asigurarea calităţii şi securităţii sanitare, în vederea utilizării lor terapeutice (Bp. 
211/2018) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Discuţii RELUATE vineri între Dragnea, Tăriceanu şi Tudorel Toader 
Discuţiile privind ordonanţa care va modifica legile justiţiei, după indicaţiile Comisiei de la Veneţia, vor fi reluate 
vineri, sau cel târziu sâmbătă, între Tudorel Toader, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu,au declarat surse 
politice.Apoi, ministrul Justiţiei va prezenta forma finală comisiei. 
Potrivit surselor citate, proiectul de ordonanţă nu va ajunge joi seara la CSM, deoarece nu s-a ajuns la o formă 
finală în coaliţie. 
Discuţiile vor fi reluate, cel mai probabil vineri, după ce Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu se vor întâlni 
separat să discute despre legea offshore. 
Sursele politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că după ce varianta finală va fi acceptată de toată lumea, Tudorel 
Toader va avea o nouă discuţie cu reprezentanţii Comisiei de la Veneţia pentru a informa despre propunerile de 
modificare. 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader, preşedintele PSD, Liviu Dragnea şi preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, 
au discutat joi, timp de o oră, legat de modificările ce trebuie aduse pentru ca legile justiţiei să respecte indicaţiile 
din raportul preliminar al Comisiei de la Veneţia. 
În raportul preliminar, din luna iulie, Comisia de la Veneţia recomanda autorităţilor din România să reexamineze, 
în proiectele de lege din domeniul justiţiei, modul de numire şi revocare a magistraţilor, în sensul asigurării unor 
proceduri neutre, prin menţinerea rolului preşedintelui ţării şi Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). 
Recomandări: 
- "să reexamineze sistemul de numire / revocare a procurorilor de rang înalt, inclusiv prin revizuirea prevederilor 
corespunzătoare din Constituţie, în perspectiva oferirii condiţiilor pentru un proces de numire / revocare neutru şi 
obiectiv, prin menţinerea rolului instituţiilor, precum preşedintele ţării şi Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), 
capabile să echilibreze influenţa ministrului Justiţiei"; 
- "să elimine ori să definească mai bine prevederile care le permit procurorilor de rang superior să invalideze 
soluţiile procurorilor pentru situaţiile de nefundamentare"; 
- "să elimine restricţiile propuse asupra libertăţii de exprimare a judecătorilor şi procurorilor". 
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Comisia de la Veneţia constată în raportul de evaluare, la punctele 38 şi 39, că, potrivit propunerilor, CSM 
primeşte un "rol decisiv" de responsabilitate în procedurile de numire şi revocare a magistraţilor. 
"Modificarea majoră care derivă, în noul sistem, este că preşedintele va fi exclus în totalitate din procedurile de 
numire şi revocare", observă Comisia de la Veneţia. 
"Procesul legislativ, care a generat clivaje majore în societatea din România, a fost criticat pentru că a fost excesiv 
de rapid, din cauza lipsei transparenţei şi pentru că a fost efectuat în absenţa consultărilor complete şi eficiente", 
concluzionează Comisia de la Veneţia. 
Un raport final va fi dat, de către experţii Comisiei de la Veneţia, la jumătatea lunii octombrie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ce prevede OUG care modifică Legile Justiţiei şi observaţiile Comisiei de la Veneţia de care va ţine cont 
coaliţia de guvernare. Data limită pentru adoptare 
Guvernul va adopta, până pe 20 octombrie o OUG care va corela doar 2 din cele 7 observaţii ale Comisiei de la 
Veneţia pe Legile Justiţiei, au spus surse politice pentru MEDIAFAX. 
Observaţiile acceptate de Executiv sunt cele care fac referire la revocarea membrilor CSM şi la pensionarea 
magistraţilor după 20 de ani de activitate, au adăugat sursele politice. 
Din cele şapte observaţii ale Comisiei de la Veneţia privind Legile Justiţiei, Guvernul va ţine cont de două dintre 
acestea. 
Potrivit surselor politice, una dintre observaţiile Comisiei de la Veneţia, pe care Guvernul o va lua în considerare, 
se referă la Legea 317/2004 privind organizarea CSM, respectiv la modalitatea de revocare a membrilor CSM. 
"E criticabil modul prea uşor în care pot fi revocaţi membrii CSM şi în aceste condiţii se creează o instabuilitate la 
nivelul CSM", au precizat sursele citate. 
Cea de-a doua observaţie de care Guvernul va ţine cont la modificarea Legilor Justiţiei prin ordonanţă de urgenţă 
se referă la Legea 303, respectiv pensionarea magistraţilor după 20 de ani de activitate, pentru că "există riscul să 
depopuleze sistemul de justiţie". 
De asemenea, sursele au mai precizat că Guvernul nu este de acord cu observaţiile Comisiei de la Veneţia privind 
dreptul la libera exprimare. 
"Când pe mine mă acuzi că nu am voie să zic de tine, nici tu nu ai voie să spui de mine, e principiul egalităţilor 
între puteri", a afirmat sursa citată. 
În raportul preliminar, din luna iulie, Comisia de la Veneţia recomanda autorităţilor din România să reexamineze, 
în proiectele de lege din domeniul justiţiei, modul de numire şi revocare a magistraţilor, în sensul asigurării unor 
proceduri neutre, prin menţinerea rolului preşedintelui ţării şi Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). 
Recomandări: 
- "să reexamineze sistemul de numire / revocare a procurorilor de rang înalt, inclusiv prin revizuirea prevederilor 
corespunzătoare din Constituţie, în perspectiva oferirii condiţiilor pentru un proces de numire / revocare neutru şi 
obiectiv, prin menţinerea rolului instituţiilor, precum preşedintele ţării şi Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), 
capabile să echilibreze influenţa ministrului Justiţiei"; 
- "să elimine ori să definească mai bine prevederile care le permit procurorilor de rang superior să invalideze 
soluţiile procurorilor pentru situaţiile de nefundamentare"; 
- "să elimine restricţiile propuse asupra libertăţii de exprimare a judecătorilor şi procurorilor". 
Comisia de la Veneţia constată în raportul de evaluare, la punctele 38 şi 39, că, potrivit propunerilor, CSM 
primeşte un "rol decisiv" de responsabilitate în procedurile de numire şi revocare a magistraţilor. 
"Modificarea majoră care derivă, în noul sistem, este că preşedintele va fi exclus în totalitate din procedurile de 
numire şi revocare", observă Comisia de la Veneţia. 
"Procesul legislativ, care a generat clivaje majore în societatea din România, a fost criticat pentru că a fost excesiv 
de rapid, din cauza lipsei transparenţei şi pentru că a fost efectuat în absenţa consultărilor complete şi eficiente", 
concluzionează Comisia de la Veneţia. 
Răspunsul Comisiei de la Veneţia vine ca urmare a solicitării transmise în acest sens de către preşedintele Klaus 
Iohannis în data de 3 mai 2018. Solicitarea viza cele trei legi ale justiţiei: modificarea Legii 303/2004, privind 
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statutul procurorilor şi judecătorilor, modificările Legii 304/2004, privind organizarea judiciară, şi modificările Legii 
3017, care vizează organizarea Consiliului Superior al Magistraturii. 
Un raport final va fi dat, de către experţii Comisiei de la Veneţia, la jumătatea lunii octombrie. 
Aici raportul din luna iulie. https://www.venice.coe.int/webforms/documents/default.aspx?pdffile=CDL-
PI(2018)007-e 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a avut, joi, o întrevedere la Parlament cu şeful Senatului, Călin 
Popescu Tăriceanu, şi cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pentru a discuta despre o ordonanţă de urgenţă 
pentru legile justiţiei, dar şi înlăturarea efectolor protocoalelor şi o OUG pe amnistie, au declarat surse politice 
pentru MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un nou conflict juridic între instituţii, sesizat la CCR. Camera Deputaţilor, plângere legată de protocolul SRI-
Parchet din 2016 
Camera Deputaţilor va sesiza CCR sau Guvernul cu privire la existenţa unui conflict juridic între Ministerul Public şi 
Parlament, legat de protocolul SRI-Parchetul General din anul 2016, pe motiv că Parchetul a "supralegiferat SRI". 
Potrivit unor surse sesizarea va fi depusă săptămâna viitoare. 
Surse politice au declarat că preşedintele Camerei Deputaţilor va sesiza săptămâna viitoare, la Curtea 
Constituţională, un conflict între Parchetul General şi Parlament, acuzând Ministerul Public că a "supralegiferat 
SRI", prin semnarea protocolului cu acesta în 2016. 
Informaţia privind depunerea sesizării la CCR a fost confirmată oficial de Florin Iordache, care a spus că sesizarea 
va ajunge la CCR atunci când textul va fi finalizat. 
Întrebat de MEDIAFAX cine trebuie să facă procedural sesizarea şi dacă e vorba despre preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Iordache a răspuns: "Bineînţeles. Sau Guvernul". 
 Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat miercuri, la Parlament, că susţine un eventual demers de sesizare a 
CCR pe marginea semnării protocoalelor din Parchetul General şi SRI, idee avansată săptămâna trecută de 
deputatul social-democrat Florin Iordache. 
Pe 25 septembrie, Florin Iordache a declarat, în şedinţa Comisiei juridică a Camerei Deputaţilor, în cadrul 
dezbaterilor privind OUG 6/2016, că prin semnarea protocolului cu SRI în anul 2016, procurorul general, Augustin 
Lazăr, a transformat Serviciul Român de Informaţii în organ de cercetare penală, astfel SRI primind puteri sporite. 
"Din punctul meu de vedere, protocoalele sunt inadmisibile şi modul în care Procurorul General a semnat aceste 
protocoale sunt de natură să creeze un conflict constituţional şi ne gândim foarte clar să declanşăm un conflict 
constituţional datorită faptului că prin semnarea de către Procurorul General a acestor protocoale, mă refer şi la 
cel din 2009 şi la cel din 2016, a venit să adauge la Codul de Procedură Penală. (...) Prin semnarea acestor 
protocoale, procurorul general a venit să adauge la CPP şi a transformat SRI în organ de urmărire penală. Noi 
analizăm dacă nu este vorba despre un conflict constituţional şi dacă este necesar să sesizăm Curtea 
Constituţională", a declarat Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, despre sesizarea Vioricăi Dăncilă privind formarea completelor de 5 judecători: Bine argumentată 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, joi, că Guvernul nu ar fi sesizat CCR referitor la formarea 
completelor de cinci judecători de la ICCJ dacă nu ar fi avut convingerea că există un conflict juridic, afirmând că 
sesizarea este foarte cuprinzătoare şi bine argumentată. 
”Dacă noi am fi avut convingerea că nu intră în competenţa CCR un astfel de conflict, nu am fi sesizat-o. Este, în 
opinia noastră un conflict juridic de natură constituţională prin care o putere, cea judecătorească, s-a substituit 
puterii legilative prin faptul că a amânat intrarea în vigoare a unui text de lege. Judecătorul nu poate să modifice o 
lege, să o amâne intrarea în vigoare sau să o declare neconstituţională", a declarat joi Tudorel Toader întrebat 
despre sesizarea CCR de Guvern în privinţa unui posibil conflict juridic între Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ) referitor la formarea completelor de cinci judecători de la instanţa supremă. 
 El a mai spus că sesizarea Guvernului este ”foarte cuprinzătoare şi bine argumentată”. 
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”Din 2013 legea spune <completele de cinci judecători se formează în mod aleatoriu prin tragere la sorţi>. Din 
2014 Colegiul de conducere a zis tragem la sorţi numai patru şi preşedintele, vicepreşedintele vor fi membrii de 
drept şi vor fi preşedinţii acelor complete. A venit o decizie CCR motivată în iunie anul ăsta care reia acelaşi lucru. 
După decizia CCR, la cinci ani de la schimbarea modului de constituire a completelor, Colegiul dă iar o hotărâre şi 
spune <rămâne cum am stabilit noi, scrie legea dar aplicăm de la anul>. Asta e esenţa conflictului dedus judecăţii 
Curţii”, a adăugat ministrul Justiţiei. 
Premierul Viorica Dăncilă a sesizat, marţi, CCR în legătură cu un posibil conflict juridic între Parlament şi Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) referitor la formarea completelor de cinci judecători de la instanţa supremă. 
Sesizarea vine în contextul în care preşedintele PSD, Liviu Dragnea, anunţase, iniţial, că l-a rugat pe ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, să se gândească dacă nu cumva poate sesiza, prin Guvern, Curtea Constituţională privind 
formarea completelor de 5 judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Controversele privind formarea completelor de 5 judecători de la instanţa supremă au început după ce a intrat în 
vigoare legea 304, de modificare a legii de organizare judiciară. Aceasta prevede că vicepreşedintele Înaltei Curţi 
de Casaţie şi Justiţie şi preşedintele Secţiei Penale nu mai conduc completele de 5 judecători, ci toţi magistraţii din 
complet sunt traşi la sorţi. 
Preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie a anunţat însă că modificările legislative aduse Legii nr.304/2004 nu 
conţin norme tranzitorii în cazul formării completelor de 5 judecatori aşa că schimbările intră în vigoare abia anul 
viitor. Cristina Tarcea a mai spus că de imediată aplicare este legea 207/2018, care arată că aceste complete de 5 
judecători se trag la sorţi la începutul fiecărui an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a promulgat, joi, o altă lege din Pachetul Legilor Justiţiei, modificată de coaliţia de guvernare 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul pentru promulgarea celei de-al doilea act normativ din 
pachetul Legilor Justiţiei, respectiv Legea 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM. 
"Încă de la demararea, în urmă cu mai bine de un an, a procedurilor de modificare a celor trei legi fundamentale 
ale justiţiei, Preşedintele Klaus Iohannis a uzat, în mod repetat, de prerogativele sale constituţionale de a solicita 
Parlamentului României reexaminarea acestora şi de a sesiza Curtea Constituţională a României", arată 
Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis, joi, MEDIAFAX. 
De asemenea, Klaus Iohannis reaminteşte că forurile europene s-au exprimat în privinţa modificărilor aduse 
Legilor justiţiei în care au precizat că aceste schimbări au un impact negativ asupra sistemului judiciar din ţara 
noastră 
"În plus, atât Preşedintele României, cât şi Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei s-au adresat Comisiei 
Europene pentru Democraţie prin Drept, Comisia de la Veneţia. Opinia preliminară emisă de acest organism 
european, care se va regăsi în documentul final din luna octombrie, precizează că modificările legislative au un 
impact negativ asupra sistemului judiciar din România şi asupra independenţei judecătorilor şi procurorilor", 
completează sursa citată. 
"Modificările aduse cadrului legal existent în domeniul justiţiei reprezintă un regres pentru democraţia din 
România. Pentru prima dată de la aderarea la Uniunea Europeană, este pus sub semnul întrebării angajamentul 
României privind respectarea valorilor fundamentale ale Uniunii, precum statul de drept şi separaţia puterilor în 
stat, pericol semnalat de către Comisia Europeană şi GRECO", conform comunicatului. 
Şeful statului subliniază din nou că nu susţine modificările aduse acestei legii privind organizarea şi funcţioarea 
CSM, ca şi în cazul Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, pe care a fost nevoit să o promulge pe 19 iulie, şi 
nici asupra legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor pe care a sesizat-o la CCR, dar a fost 
respinsă pe 25 septembrie. 
Prin urmare, Klaus Iohannis "solicită reluarea parcursului legislativ în Parlament pentru punerea celor trei legi din 
domeniul justiţiei în acord cu toate recomandările Comisiei de la Veneţia, înainte ca modificările adoptate să 
producă efecte negative ireversibile ori greu de reparat în privinţa bunei funcţionări a justiţiei şi a calităţii actului 
de justiţie. Totodată, Preşedintele României atenţionează că opinia Comisiei de la Veneţia nu poate fi folosită ca 
un pretext pentru viitoare intervenţii legislative care nu au nicio legătură cu întărirea statului de drept, ci cu 
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legiferarea unor prevederi care urmăresc rezolvarea problemelor penale ale unor politicieni", conchide sursa 
menţionată. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, pe 19 iulie, că, din cauză că a epuizat toate căile de atac, a fost nevoit să 
promulge proiectul care modifică Legea 304/2004 privind organizarea judiciară. Atunci, şeful statului critica PSD 
pentru modul în care au modificat legile justiţiei, pentru emiterea celebrei OUG 13 pe abuzul în serviciu în 
perioada Guvernului Grindeanu. Klaus Iohannis a adăugat că PSD "legiferează prost" şi într-o manieră lipsită de 
transparenţă. 
Totodată, pe 25 septembrie, CCR a respins sesizarea formulată de preşedintele Klaus Iohannis referitoare la 
neconstituţionalitatea modificării Legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor. 
Pe 19 iulie, şeful statului a sesizat Curtea Constituţională în legătură cu modificările aduse către Parlament la 
Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, motivând că sesiunea extraordinară a Camerei Deputaţilor, în care 
s-a votat iniţiativa legislativă, nu a fost legal întrunită, potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Asociația Forumul Judecătorilor din România a sesizat Avocatul Poporului pe una din Legile justiției 
promulgate de Klaus Iohannis 
Dată fiind promulgarea și imediata publicare în Monitorul Oficial al României a acestei legi, precum și iminenta sa 
intrare în vigoare, la trei zile de la publicare, și deoarece unele dintre măsurile legislative cuprinse sunt contrare 
recomandărilor Comisiei de la Veneția sau GRECO și pun în pericol însuși parcursul României ca stat membru al 
Consiliului Europei, Asociația Forumul Judecătorilor din România a adresat Avocatului Poporului, dl. Victor 
Ciorbea, o cererea pentru sesizarea imediată a Curții Constituționale, în acord cu dispozițiile art. 59 alin. (1) și art. 
146 lit. a) și d) din Constituție, se arată într-un comunicat emis de asociație. 
"Avocatul Poporului are atribuția expresă de a sesiza Curtea Constituțională cu privire la legi și ordonanțe, iar 
aceasta nu este limitată la protecția drepturilor omului, rolul său trebuind să fie extrem de activ în apărarea 
statului de drept, prin urmare și a angajamentelor internaționale luate în acest sens de Statul român (a se vedea 
Avizul nr. 685 din 17 decembrie 2012, CDL-AD(2012)026, Comisia Europeană pentru Democrație prin Drept - 
Comisia de la Veneția). 
Prin Avizul nr.934 din 13 iulie 2018, CDL-PI(2018)007, Comisia Europeană pentru Democrație prin Drept a 
Consiliului Europei (Comisia de la Veneția) a sugerat României “să reexamineze sistemul de numire/revocare a 
procurorilor de rang înalt, inclusiv prin revizuirea prevederilor corespunzătoare din Constituție, în perspectiva 
oferirii condițiilor pentru un proces de numire/revocare neutru și obiectiv, prin menținerea rolului instituțiilor 
precum președintele țării și Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), capabile să echilibreze influența ministrului 
Justiției”; să reexamineze, în vederea definirii lor mai clare, motivele pentru revocarea membrilor CSM; să elimine 
posibilitatea revocării membrilor CSM pe calea votului de retragere a încrederii de către adunările generale ale 
instanțelor și parchetelor; să identifice soluții care să asigure o participare mai efectivă la lucrările CSM a 
membrilor CSM proveniți din afara sistemului judiciar”. 
Prin Raportul ad hoc privind România (Regula 34) adoptat de Grupul de state împotriva corupției (GRECO), la cea 
de-a 79-a Reuniune Plenară (Strasbourg, 19-23 martie 2018), au fost reiterate următoarele două recomandări 
adresate României în raportul de evaluare aferent rundei a patra, care nu au fost implementate până în prezent: 
(...) procedura pentru numirea în și revocarea din funcțiile cele mai înalte din parchet, cu excepția Procurorului 
General, prevăzută de art. 54 din Legea nr. 303/2004, să includă un proces care să fie atât transparent cât și bazat 
pe criterii obiective, iar Consiliului Superior al Magistraturii să i se dea un rol mai important în această procedură 
(paragraful 52 din raport). 
Potrivit art.11 din Constituția României, Statul român se obligă să îndeplinească întocmai și cu bună-credință 
obligațiile ce-i revin din tratatele la care este parte. Tratatele ratificate de Parlament, potrivit legii, fac parte din 
dreptul intern. 
România a aderat la Consiliul Europei (CE) ca urmare a deciziei de la 4 octombrie 1993, formulată prin Rezoluția 
nr. 37/1993 a Comitetului de Miniștri al CE. Aderarea la CE, organizație fondată pe principiile respectului pentru 
drepturile și libertățile fundamentale ale omului, pentru valorile democrației și ale statului de drept, a constituit o 
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etapă obligatorie în promovarea demersurilor României de aderare la Uniunea Europeană (UE) și la Organizația 
Tratatului Nord-Atlantic (NATO). 
Comisia de la Veneția reprezintă un organ consultativ al Consiliului Europei în chestiuni constituționale, fiind 
recunoscută pe plan internațional drept o instanță de reflectare independentă, care contribuie, în egală măsură, 
la diseminarea și dezvoltarea patrimoniului constituțional comun, jucând un rol unic în acordarea promptă a unor 
soluții constituționale pentru statele în tranziție, conform standardelor și bunelor practici în domeniu. 
Sub toate aspectele, Curtea Constituțională are obligația de loialitate constituțională de a aștepta și de a valorifica 
opiniile Comisiei de la Veneția, așadar inclusiv în privința modificărilor aduse legilor justiției. Având în vedere 
statutul României de parte la Convenția Europeană a Drepturilor Omului și de stat membru al Consiliului Europei, 
recomandările Comisiei de la Veneția nu pot rămâne fără efecte în plan practic, fiind avute în vedere la 
îmbunătățirea cadrului normativ, fără ca aceasta să echivaleze cu o încălcare a principiului supremației 
Constituției României (a se vedea, spre ex 
www.forumuljudecatorilor.ro 
forumuljudecatorilor.ro 
Forumul Judecătorilor din România solicită Avocatului Poporului sesizarea imediată a Curții Constituționale, în 
ceea ce privește dispozițiile Legii nr.234/2018 pentru modificarea și completarea Legii nr. 317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii care afectează, conform Comisiei de la Veneția, independența justiției. 
http://www.forumuljudecatorilor.ro/wp-content/uploads/AVOCATUL-POPORULUI-Memoriu-Legea-nr.234-2018-
de-modificare-a-Legii-nr.317-2004.pdf  
Dată fiind promulgarea și imediata publicare în Monitorul Oficial al României a acestei legi, precum și iminenta sa 
intrare în vigoare, la trei zile de la publicare, și deoarece unele dintre măsurile legislative cuprinse sunt contrare 
recomandărilor Comisiei de la Veneția sau GRECO și pun în pericol însuși parcursul României ca stat membru al 
Consiliului Europei, Asociația Forumul Judecătorilor din România a adresat Avocatului Poporului, dl. Victor 
Ciorbea, o cererea pentru sesizarea imediată a Curții Constituționale, în acord cu dispozițiile art. 59 alin. (1) și art. 
146 lit. a) și d) din Constituție. 
Avocatul Poporului are atribuția expresă de a sesiza Curtea Constituțională cu privire la legi și ordonanțe, iar 
aceasta nu este limitată la protecția drepturilor omului, rolul său trebuind să fie extrem de activ în apărarea 
statului de drept, prin urmare și a angajamentelor internaționale luate în acest sens de Statul român (a se vedea 
Avizul nr. 685 din 17 decembrie 2012, CDL-AD(2012)026, Comisia Europeană pentru Democrație prin Drept - 
Comisia de la Veneția). 
Prin Avizul nr.934 din 13 iulie 2018, CDL-PI(2018)007, Comisia Europeană pentru Democrație prin Drept a 
Consiliului Europei (Comisia de la Veneția) a sugerat României “să reexamineze sistemul de numire/revocare a 
procurorilor de rang înalt, inclusiv prin revizuirea prevederilor corespunzătoare din Constituție, în perspectiva 
oferirii condițiilor pentru un proces de numire/revocare neutru și obiectiv, prin menținerea rolului instituțiilor 
precum președintele țării și Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), capabile să echilibreze influența ministrului 
Justiției”; să reexamineze, în vederea definirii lor mai clare, motivele pentru revocarea membrilor CSM; să elimine 
posibilitatea revocării membrilor CSM pe calea votului de retragere a încrederii de către adunările generale ale 
instanțelor și parchetelor; să identifice soluții care să asigure o participare mai efectivă la lucrările CSM a 
membrilor CSM proveniți din afara sistemului judiciar”. 
Prin Raportul ad hoc privind România (Regula 34) adoptat de Grupul de state împotriva corupției (GRECO), la cea 
de-a 79-a Reuniune Plenară (Strasbourg, 19-23 martie 2018), au fost reiterate următoarele două recomandări 
adresate României în raportul de evaluare aferent rundei a patra, care nu au fost implementate până în prezent: 
(...) procedura pentru numirea în și revocarea din funcțiile cele mai înalte din parchet, cu excepția Procurorului 
General, prevăzută de art. 54 din Legea nr. 303/2004, să includă un proces care să fie atât transparent cât și bazat 
pe criterii obiective, iar Consiliului Superior al Magistraturii să i se dea un rol mai important în această procedură 
(paragraful 52 din raport). 
Potrivit art.11 din Constituția României, Statul român se obligă să îndeplinească întocmai și cu bună-credință 
obligațiile ce-i revin din tratatele la care este parte. Tratatele ratificate de Parlament, potrivit legii, fac parte din 
dreptul intern. 
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România a aderat la Consiliul Europei (CE) ca urmare a deciziei de la 4 octombrie 1993, formulată prin Rezoluția 
nr. 37/1993 a Comitetului de Miniștri al CE. Aderarea la CE, organizație fondată pe principiile respectului pentru 
drepturile și libertățile fundamentale ale omului, pentru valorile democrației și ale statului de drept, a constituit o 
etapă obligatorie în promovarea demersurilor României de aderare la Uniunea Europeană (UE) și la Organizația 
Tratatului Nord-Atlantic (NATO). 
Comisia de la Veneția reprezintă un organ consultativ al Consiliului Europei în chestiuni constituționale, fiind 
recunoscută pe plan internațional drept o instanță de reflectare independentă, care contribuie, în egală măsură, 
la diseminarea și dezvoltarea patrimoniului constituțional comun, jucând un rol unic în acordarea promptă a unor 
soluții constituționale pentru statele în tranziție, conform standardelor și bunelor practici în domeniu. 
Sub toate aspectele, Curtea Constituțională are obligația de loialitate constituțională de a aștepta și de a valorifica 
opiniile Comisiei de la Veneția, așadar inclusiv în privința modificărilor aduse legilor justiției. Având în vedere 
statutul României de parte la Convenția Europeană a Drepturilor Omului și de stat membru al Consiliului Europei, 
recomandările Comisiei de la Veneția nu pot rămâne fără efecte în plan practic, fiind avute în vedere la 
îmbunătățirea cadrului normativ, fără ca aceasta să echivaleze cu o încălcare a principiului supremației 
Constituției României", punctează judecătorii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodor Meleşcanu, noi detalii despre privind mutarea ambasadei la Ierusalim: ”Suntem pe ultimii metri” 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, joi, că finalizarea analizei privind oportunitatea mutării 
ambasadei României în Israel, de la Tel Aviv la Ierusalim, se află ”pe ultimii metri”, el avansând în trecut mai multe 
termene pentru prezentarea acesteia. 
”Ştiu că suntem pe ultimii metri să prezentăm materialul dorit”, a declarat ministrul de Externe, Teodor 
Meleşcanu, întrebat despre memorandumul privind relocarea ambasadei României în Israel de la Tel Aviv la 
Ierusalim. 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, pe 18 septembrie, că a primit ultimul aviz de la ultimul 
minister în urmă cu două zile şi că analizează avantajele şi dezavantajele mutării ambasadei de la Tel Aviv la 
Ierusalim, iar săptămâna următoare urma să se prezinte o decizie. 
„Am primit şi ultimul aviz. O să prezentăm în cursul săptămânii viitoare. Deocamdată suntem în etapa în care 
analizăm care sunt avantajele şi dezavantajele. Se vor prezenta reprezentanţilor politici şi sigur că atunci se va lua 
o decizie. Eu cred că într-o săptămână. Din câte ştiu ultimul minister care ne-a transmis observaţiile. S-a întâmplat 
deja acum două zile, deci nu e o problemă în timp foarte mare”, a afirmat ministrul de Externe, pe 18 septembrie, 
Teodor Meleşcanu. 
Preşedintele Klaus Iohannis a spus, pe 28 august, la Reuniunea Anuală a Diplomaţiei Române, că poziţia României 
în privinţa statutului Ierusalim nu s-a schimbat, deşi Guvernul a anunţat în luna mai intenţia de a muta sediul 
ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
”Toate liniile mari de acţiune, menţionate şi în anii trecuţi, rămân valabile, dacă vorbim de exemplu despre 
Balcanii de Vest, Caucazul de sud sau despre Asia Centrală şi Orientul Mijlociu, unde poziţiile noastre privind 
procesul de pace rămân neschimbate, inclusiv în ce priveşte statutul Ierusalimului ”, a spus Klaus Iohannis în 
timpul discursului ţinut cu prilejul primirii şefilor de misiuni şi a consulilor generali cu ocazia Reuniunii Anuale a 
Diplomaţiei Române, în condiţiile în care, în luna mai, Guvernul a anunţat intenţia de a muta sediul ambasadei 
României de la Tel Aviv la Ierusalim, MAE elaborând un memorandum în acest sens. 
Pe 26 iunie, ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, anunţa că analiza care prezintă avantajele şi 
dezavantajele mutării ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim va fi trimisă în acea săptămână către 
Preşedinţie, Guvern şi Parlament. 
Întrebat ce concluzii prezintă analiza realizată de MAE, Meleşcanu a spus că "nu există concluzii există avantaje şi 
dezavantaje care vor trebuie să fie cântărite când se va lua decizia". Acesta a adăugat, referitor la posibile riscuri 
de securitate, că acestea "există" şi că este "unul din elemente care trebuie avut în vedere". 
În luna mai, Guvernul a anunţat intenţia de a muta sediul ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim, MAE 
elaborând un memorandum secret în acest sens. Ulterior, printre motivele pentru care şeful statului i-a cerut 
demisia premierului Viorica Dăncilă este şi acest plan al Executivului în legătură cu ambasada României în Israel. 
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Pe 19 iunie, preşedintele Klaus Iohanis a declarat că o decizie a Guvernului de a muta ambasada României de la 
Tel Aviv la Ierusalim ar anula orice şansă a României de a fi votată ca membru nepermanent în Consiliul de 
securitate al ONU. 
Ambasada Israelului la Bucureşti a confirmat, luni, pentru agenţia MEDIAFAX, şedinţa comună a guvernelor 
României şi Israelului, aceasta urmând să aibă loc la începutul lunii noiembrie, delegaţia miniştrilor fiind condusă 
de premierul Benjamin Netanyahu. 
"Ambasada Statului Israel confirmă că şedinţa comuna dintre cele două guverne va avea loc la începutul lunii 
noiembrie. Din delegaţie urmează să facă parte miniştrii cabinetului Netanyahu, având în vedere că este vorba de 
o şedinta G2G. Temele de discuţie abordate vor fi relaţiile bilaterale, relaţia cu Uniunea Europeană precum şi 
cooperarea româno-israeliană în numeroase domenii. În ceea ce priveşte mutarea ambasadei Romaniei de la Tel 
Aviv la Ierusalim, acesta este un subiect deschis in continuare, la fel cum rămâne deschis şi în discutiile cu alte 
state", se arată în răspunsul Ambasadei Israelului, către MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis anunță lansarea unui program CRUCIAL al mandatului său 
Președintele Klaus Iohannis a explicat că în curând Administrația Prezidențială va lansa proiectul ”România 
Educată”, un program care își propune să stabilească o strategie pe termen lung a educației din România. 
”Vom lansa în curând rezultatele proiectului ”România Educată” și proiectele pe care le propunem. De aceea, 
stimați rectori, vă cer să veniți alături de noi pentru a pune bazele unei viziuni pe termen lung a educației 
românești”, a spus Klaus Iohannis. 
Totodată, președintele a ținut să remarce faptul că în acest moment nu avem miniștrii titulari la Educație și 
Cercetare. 
"Acest cadru este cu siguranţă unul propice pentru a discuta despre viitorul educaţiei româneşti. Sunt prezenţi aici 
mulţi dintre cei care au avut şi, cred eu, vor avea responsabilitatea organizării nu doar a mediului universitar, ci a 
întregului învăţământ românesc. (...) Şi chiar dacă la Centenar am început anul universitar cu provizorate, atât la 
Ministerul Educaţiei, cât şi la Ministerul Cercetării, sunt convins că sunteţi printre cei care vă doriţi stabilitate, 
coerenţă şi viziune în perioada următoare", le-a transmis Iohannis participanţilor la eveniment. 
Redăm discursul integral al președintelui Klaus Iohannis: 
”Această reuniune a Consiliului Național al Rectorilor stă sub semnul unei duble aniversări cu semnificații 
deosebite pentru modernizarea țării noastre. 
Astfel, în anul Centenarului Marii Uniri, Universitatea Politehnica din București sărbătorește două veacuri de 
istorie și de învățământ tehnic de prestigiu, pus inclusiv în slujba dezvoltării României. Mă bucur să mă aflu alături 
de dumneavoastră în acest moment special și vă urez să aveți în continuare mulți ani de performanță academică 
veritabilă! 
Acest cadru este, cu siguranță, unul propice pentru a discuta despre viitorul educației românești. Sunt prezenți 
aici mulți dintre cei care au avut și, cred eu, vor avea responsabilitatea organizării nu doar a mediului universitar, 
ci și a întregului învățământ românesc din ultimele decenii și din viitoarele. Și chiar dacă la Centenar am început 
anul universitar cu provizorate atât la Ministerul Educației, cât și la Ministerul Cercetării, sunt convins că sunteți 
printre cei care vă doriți stabilitate, coerență și viziune în perioada următoare. 
Educația românească se află într-un moment de cumpănă, în care deciziile prezente vor determina capacitatea sa 
de a răspunde corect provocărilor viitorului. 
Universitățile, de exemplu, sunt din ce în ce mai expuse globalizării și internaționalizării și, astfel, sunt obligate să 
devină tot mai competitive. 
Anul trecut, în cadrul Consiliului European de la Göteborg, s-au pus bazele unor schimbări potențial revoluționare 
ale modului în care funcționează învățământul superior din Europa. Între altele, se vor organiza universități 
europene sub formă de consorții și vor crește fondurile alocate pentru mobilitatea studenților și a cadrelor 
didactice. Toate aceste oportunități necesită o adaptare rapidă. Sunt esențiale debirocratizarea, existența unui 
personal administrativ calificat și adaptarea curriculară. Adaptarea presupune și proceduri rapide de recunoaștere 
a diplomelor și politici de atragere a talentului. Este în interesul universităților să militeze pentru astfel de 
schimbări. 
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Pe fondul declinului demografic, numărul studenților a scăzut, lucru cu atât mai îngrijorător cu cât ponderea 
tinerilor care ajung să finalizeze studiile universitare ne plasează pe ultima poziție din Uniunea Europeană. 
Nevoia de specialiști a economiei românești nu este acoperită adecvat în clipa de față de absolvenți și nu există o 
evidență clară a inserției acestora pe piața muncii. 
Unele universități au inițiat proiecte de cartografiere a nevoilor pieței muncii, și le felicit, dar este nevoie ca relația 
dintre societate, economie și mediul universitar să fie evaluată în baza unor studii pe termen mediu și lung, care 
să depășească interesul imediat. Într-o măsură chiar mai mare decât educația, activitatea de cercetare, un 
veritabil catalizator pentru dezvoltarea economică și un garant al competitivității României, se realizează din ce în 
ce mai mult datorită consorțiilor și colaborărilor internaționale. 
Universitățile trebuie, așadar, să își axeze eforturile pe dezvoltarea unor centre de cercetare bine finanțate și cu 
personal calificat, cu recunoaștere internațională și care să atragă talente din întreaga lume. 
În acest demers, le-ar fi extrem de util dacă ar beneficia de finanțare adecvată și de un cadru legislativ mai puțin 
birocratic, care să asigure un mediu cu adevărat competitiv în alocarea de fonduri și care să clarifice rolul fiecărui 
tip de entitate de cercetare - universitate, institut de cercetare sau companie. Acestea nu sunt nici pe departe 
niște cerințe ieșite din comun, ci, dimpotrivă, sunt necesare pentru ca educația superioară din România să se 
alinieze celei europene. 
Dincolo de toate provocările cu care vă confruntați, trebuie să nu uităm că universitățile sunt cheia de boltă a 
ecosistemului educațional românesc. 
Multe aspecte ale educației preuniversitare depind de munca dumneavoastră, a universităților. Aici se formează 
cadrele didactice din educația preuniversitară, iar calitatea acestor programe are un impact decisiv asupra 
performanței elevilor noștri. 
Orice reformă a carierei didactice va trebui să implice universitățile, care, la rândul lor, trebuie să își adapteze 
programele de formare. 
Propunerile de reformă curriculară, organizarea examenelor și realizarea materialelor didactice depind și ele de 
implicarea mediului universitar, mediu care poate facilita crearea unei punți între nevoile sistemului și ultimele 
inovații sau tendințe pe plan european sau global. 
Nu aș vrea să insist mai mult pe aceste aspecte. Cea mai mare parte a dezideratelor pe care le-am menționat au 
fost enunțate cu ocazia dezvoltării documentelor de lucru din cadrul proiectului „România educată”, pe care l-am 
inițiat în urmă cu mai bine de doi ani. 
Consiliul Național al Rectorilor a fost un partener de nădejde în acest demers și vă mulțumesc pe această cale!   
Vom lansa, în curând, rezultatele proiectului, așa că vă invit, stimați rectori, să ne oferiți în continuare opiniile 
dumneavoastră pe marginea documentelor elaborate. 
Mai mult, contribuția dumneavoastră este relevantă și în contextul dezbaterii pe marginea bugetului Uniunii 
Europene pentru exercițiul financiar 2021-2027. 
Eu voi susține, atât pe plan intern, cât și în Consiliul European, interesele învățământului românesc. Dar, evident, 
este nevoie ca vocea sistemului universitar să se facă auzită pentru a promova mai clar aceste interese. 
Dacă tot am vorbit despre nevoile României în relație cu sistemul universitar, cred că este important să menționez 
și reușitele de până acum, mai ales într-un an de bilanț cu ocazia Centenarului. 
În ultima perioadă, am văzut cum creșterea economică s-a concentrat în mod copleșitor în marile centre 
academice, care au reușit să atragă investiții, adesea în domenii care utilizează tehnologii de vârf. Universitățile au 
capacitatea de a transforma orașul și regiunea în care se află. Acest rol poate fi baza unei diversificări a misiunii 
universităților, care își pot asuma, cu prioritate, formarea de specialiști. 
Stimați rectori, 
Închei prin a vă mulțumi încă o dată pentru cooperarea de până acum în identificarea unei viziuni pe termen lung 
pentru învățământul românesc. 
Vă încurajez să fiți voci puternice în facilitarea dezvoltării economice și sociale a României, dar și în consolidarea 
democrației și a statului de drept. Mediul universitar rămâne unul dintre pilonii esențiali ai democrației de astăzi 
și unul dintre păstrătorii acesteia pentru generațiile de mâine. 
România își poate realiza destinul și atinge obiectivele naționale doar cu ajutorul educației și cercetării, iar 
universitățile, și de acest lucru sunt convins, vor juca un rol fundamental în devenirea națiunii noastre. 
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Magnificențe, 
Doamnelor și domnilor rectori, 
Vă mulțumesc și vă urez succes în activitatea dumneavoastră, iar Universității Politehnica București îi doresc 
tradiționalul Vivat, crescat, floreat!”, a spus Klaus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 Romania vrea sa imprumute de pe pietele externe 2,5 miliarde de euro 
Ministerul de Finante, condus de Eugen Teodorovici, a iesit joi pe pietele externe pentru a se imprumuta cu pana 
la 2,5 miliarde de euro. 
Scadentele celor doua emisiuni de eurobonduri sunt 2029 si 2039, scrie Profit.ro. 
Conform sursei citate, imprumuturile in moneda straina fac parte din strategia Ministerului de Finante si chiar 
daca implica un risc pentru viitor, au si avantajul ca permit imprumuturi mai mici de pe piata locala si totodata 
aduc intrari importante de valuta in rezervele statului. 
Conform Bloomberg, deja investitorii au subscris circa 3,2 miliarde de euro, mai scrie Profit.ro. 
In acest an au mai fost atrase de pe pietele externe 2 milioarde de euro in luna februarie si 1,2 miliarde de dolari 
in luna iunie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul scade TVA la 5% pentru mai multe categorii, de la 1 noiembrie 
Guvernul a adoptat, joi, o ordonanţă de urgenţă privind aplicarea cotei reduse de TVA de 5% pentru servicii 
precum cazare, servicii de restaurant şi catering, accesul în parcuri de distracţii, dar şi pentru închirierea 
terenurilor amenajate pentru camping. 
„A fost aprobată o ordonanţă de urgenţă prin care se reduce cota TVA în turism (...) Prin actul normativ se 
propune ca începând cu data de 1 noiembrie 2018, să se extindă aplicarea cotei reduse de TVA de 5% pentru 
cazarea în cadrul sectorului hotelier sau a sectoarelor cu funcţie similară, inclusiv închirierea terenurilor 
amenajate pentru camping; serviciile de restaurant şi de catering, cu excepţia băuturilor alcoolice, altele decât 
berea; dreptul de utilizare a facilităţilor sportive în scopul practicării sportului şi educaţiei fizice, altele decât cele 
care sunt scutite prin legislaţie, serviciile constând în permiterea accesului în parcuri de distracţii şi în parcuri 
recreative”, a anunţat, joi, la finalul şedinţei de Guvern, purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 
Prin aceeaşi OUG s-a eliminat şi cota redevenţei pentru apa geotermală şi apa minerală naturală utilizată pentru 
consumului populaţiei la buvetele publice. 
„O altă măsură cu impact pozitiv asupra turismului balnear a fost adoptată şi anume OUG care include eliminarea 
cotei redevenţei pentru apa geotermală şi apa minerală naturală utilizată pentru consumului populaţiei la 
buvetele publice. Prevederea se va aplica tot începând cu 1 noiembrie 2018. Până acum, cota redevenţei era de 
5% din valoarea producţiei şi se plătea la încheierea licenţei sau la eliberarea permisului de exploatare”, a precizat 
Nelu Barbu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primariile pot imprumuta pana la 450 de milioane de lei de la Trezorerie pentru a asigura caldura pe timpul 
iernii 
Guvernul a adoptat joi o ordonanta de urgenta care permite administratiilor publice locale sa contracteze 
imprumuturi in conditii avantajoase de la Trezorerie, in limita a 450 de milioane de lei, pentru asigurarea energiei 
termice pentru populatie pe timpul iernii. 
"Imprumuturile pot fi contractate numai cu avizul Comisiei de Autorizare a Imprumuturilor Locale si numai daca la 
data depunerii documentatiei UAT-urile nu au restante la imprumuturile contractate anterior. 
Documentele necesare in vederea obtinerii imprumutului se depun pana la data de 29 noiembrie 2018 la 
directiile generale regionale ale finantelor publice/administratiile judetene ale finantelor publice", se arata intr-un 
comunicat remis presei joi seara de Ministerul de Finante. 
Conform sursei citate, MFP a completat si art. 63 din Legea nr. 273/2006, cu prevederi legate de obligativitatea 
autoritatilor administratiei publice locale de a notificaComisia de autorizare a imprumuturilor locale (CAIL) in 
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legatura cu efectuarea tragerilor autorizate pentru anul respectiv. 
"Termenul limita este 15 august al fiecarui an, iar pentru 2018 data de 15 octombrie. In caz contrar, CAIL 
anuleaza sumele autorizate ca trageri pentru anul respectiv si le aloca altor UAT-uri care au proiecte de investitii 
in derulare. 
De asemenea, autoritatile locale, care nu efectueaza trageri pana la finalul anului in cuantumul notificat catre 
CAIL, vor plati o penalitate de 2% pentru sumele autorizate si netrase. Aceasta penalitate, care va reprezenta 
venit la bugetul de stat, urmeaza sa fie calculata si achitata de unitatile/subdiviziunile administrativ-teritoriale 
pana la data de 31 martie a anului urmator. 
Noile prevederi sunt necesare ca urmare a faptului ca in practica CAIL s-a constatat ca au fost si sunt 
unitati/subdiviziuni administrativ-teritoriale care nu au utilizat integral sumele autorizate si astfel au blocat 
finantarea unor investitii publice de interes local", se mai arata in comunicatul citat. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă, anunţ despre Start-Up Nation: Vom aloca resurse bugetare pentru 10.000 de firme 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, în debutul şedinţei de Guvern, că Executivul va acorda, pentru programul 
Start-Up Nation, resurse bugetare de două miliarde de lei necesare finanţării nerambursabile pentru 10.000 de 
firme. 
„Programul Start-Up Nation 2017, lansat de guvernarea PSD-ALDE, şi-a atins scopul. Prin intermediul acestui 
program au fost înfiinţate peste 8.000 de firme, în sectoare cu efect multiplicator în economie: producţie, industrii 
creative, servici şi IT. Cei mai mulţi dintre antreprenorii care au pornit afaceri prin Start Up-Nation sunt tineri, cu 
vârste cuprinse între 21-40 de ani, iar în prezent oferă locuri de muncă pentru peste 21.000 persoane. Îmbucurător 
este şi faptul că peste 80% dintre locurile de muncă nou create sunt ocupate de persoane din categoriile ţintă, mă 
refer la şomeri, tineri absolvenţi, persoane cu dizabilităţi”, a declarat, joi, premierul Viorica Dăncilă, la începutul 
şedinţei Executivului. 
 Aceasta a spus că Guvernul va asigura finanţarea nerambursabilă de 200.000 de lei pentru fiecare beneficiar. 
„Vom continua acest program important pentru dezvoltarea mediului de afaceri românesc şi îl vom îmbunătăţi 
pentru a oferi şanse cât mai mari antreprenorilor care vor să-şi transforme ideile în afaceri de succes. Vom aloca 
resurse bugetare de două miliarde de lei, astfel încât să acordăm finanţarea nerambursabilă de 200.000 de lei 
pentru fiecare beneficiar, pentru 10.000 de firme. Programul pentru demararea celei de-a doua ediţii a 
programului Start Up Nation a fost lansat deja în dezbatere publică”, a completat premierul. 
Şeful Executivului a explicat că programul va fi unul mai clar, iar procedura de achiziţii a fost simplificată. 
„Acest proiect este construit pe baza experienţei din Start Up Nation 2017 şi răspunde mai bine dorinţelor şi 
nevoilor exprimate de antreprenorii aflaţi la început de drum. Va fi un program mai clar, cu o procedură de 
achiziţii simplificată, iar modul de lucru cu beneficiarii va fi uniform în toată ţara atât în cazul agenţiilor regionale, 
cât şi în cazul băncilor partenere”, a conchis Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Energiei a finalizat pașii pentru fuziunea ELCEN-RADET. Planul de reorganizare va fi supus aprobării 
judecătorului  
Ministerul Energiei a finalizat pașii instituționali necesari fuziunii ELCEN-RADET. În 24 septembrie, creditorii ELCEN 
au aprobat planul de reorganizare al societății, urmând ca acesta să fie supus aprobării judecătorului sindic în 18 
octombrie. 
Pasul următor este ca Primăria Municipiului București (PMB) să modifice Planului de Reorganizare a RADET cu 
soluția ”în oglindă” aplicată în Planul de reorganizare a ELCEN. 
Al treilea pas constă în aprobarea modificărilor de către Consiliul General al Municipiului București și de creditorii 
RADET. 
Practic, după ce pașii amintiți vor fi realizați se va putea produce transferul de afacere (bunuri și personal) de la 
ELCEN, respectiv RADET, către Compania Municipală Energetica. 
Reamintim că Ministerul Energiei a inițiat și promovat încă din 2013 un memorandum privind realizarea serviciilor 
publice de alimentare cu energie termică prin sistem de alimentare centralizată cu energie termică integrat 
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pentru municipiile București și Constanța”, aprobat în ședința Guvernului din 27 martie 2013. Memorandumul 
prevedea că soluția pentru gestionarea corespunzătoare a acestui serviciu public este unificare parții de 
producere cu cea de distribuție a energiei termice. 
Ministerul Energiei își exprimă, ca și până acum, toată deschiderea ca, în condițiile respectării prevederilor 
constituționale stipulate la art. 1 alin (4) din Constituția României, să asigure, în limitele atribuțiilor sale, suportul 
instituțional pentru susținerea, implementarea și finalizarea măsurilor de organizare a SACET la nivelul 
Municipiului București. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Investitorii străini cer Guvernului să renunțe la ordonanțele de urgență 
Pentru buna funcţionare a economiei, Guvernul României nu ar trebui să mai adopte Ordonanţe de urgenţă 
fără o consultare cu mediul de afaceri, spune Consiliul Investitorilor Străini. 
Guvernul României creează sentimentul greşit că economia se află în faţa unor probleme insurmontabile şi că în 
orice clipă trebuie adoptat un act normativ extrem de important, dar Executivul nu ar trebui să mai adopte 
Ordonanţe de Urgenţă fără o consultare cu mediul de afaceri, a anunţat, joi, Consiliul Investitorilor Străini (FIC), 
potrivit News.ro. 
”Guvernul îşi creează sieşi, dar şi cetăţenilor şi mediului de afaceri sentimentul greşit că economia se află în faţa 
unor probleme insurmontabile şi că în orice clipă trebuie adoptat un act normativ cu celeritate excepţională 
pentru a îndrepta lucrurile. Datele oficiale arată un anumit nivel de stabilitate a indicatorilor macroeconomici care 
contrazic acest sentiment”, se arată în comunicat. 
FIC atrage atenţia că, chiar dacă există îngrijorări legitime legate de disponibilitatea forţei de muncă, inflaţie sau 
nivelul deficitului, economia României operează deocamdată la parametri normali. 
”De aceea, credem că pentru buna funcţionare a economiei, Guvernul României nu ar trebui să continue să 
adopte sau să modifice legislaţie fundamentală prin Ordonanţe de Urgenţă (OuG) şi mai ales fără o consultare 
reală şi structurată cu mediul de afaceri şi părţile relevante”, se arată în comunicat. 
FIC atrage atenţia că, deşi unele schimbări legislative au fost anunţate la începutul mandatului, prin programul de 
guvernare, asta nu justifică adoptarea lor prin OuG-uri, iar simplul anunţ al acestora nu constituie o consultare. 
”Similar, Guvernul nu poate folosi argumentul că aceste modificări sunt utile mediului de afaceri pentru că ele nu 
îndeplinesc două elemente cheie: transparenţă şi predictibilitate. OuG-urile, ca orice iniţiativă legislativă, au 
nevoie de o perioadă de consultare, de înţelegere a mecanismelor ce trebuie adaptate şi de o minimă evaluare a 
efortului pentru implementare”, se arată în comunicat. 
Astfel, conform reglementărilor în vigoare, se acordă consultării publice timpul necesar - între 10-30 de zile, dar şi 
un anumit parcurs instituţional de avizare pe care Guvernul încearcă şi uneori reuşeşte să îl parcurgă în 24-72 ore, 
potrivit FIC. 
”Doar în ultimele 12 luni au făcut obiectul unor OUG-uri subiecte de o importanţă covârşitoare: transferul 
contribuţiilor sociale de la angajator la angajat, parteneriatele public-private, salarizarea personalului plătit din 
fonduri publice, rectificarea bugetară, achiziţiile publice, absorbţia fondurilor europene, legea insolvenţei, Fondul 
Suveran pentru Investiţii şi Dezvoltare, Codul Fiscal şi Codul de Procedură Fiscală etc. FIC consideră că majoritatea 
măsurilor adoptate de Guvern trebuie să ia forma unor proiecte de lege care mai apoi să fie dezbătute în 
Parlamentul României”, se arată în comunicat. 
FIC consideră că un astfel de proces de legiferare, folosind rolul de drept al Parlamentului, va produce legi mai 
bine adaptate economiei reale şi mai stabile în timp, iar această abordare ar oferi mai multe ocazii de consultare a 
părţilor relevante, fie în clipa când este promovat de Guvern, fie în cadrul dezbaterilor parlamentare. 
”Invităm Guvernul şi Prim-ministrul la o dezbatere amplă despre calitatea legiferării în România şi despre dialogul 
cu mediul de afaceri, la care FIC este pregătit să contribuie cu profesionalism. Considerăm că ar fi în beneficiul 
României ca acest dialog să fie purtat într-un cadru formal, cu argumente tehnice, în mod transparent iar 
rezultatul se va reflecta în calitatea actelor normative adoptate”, se arată în comunicat. 
(Sursa: news.ro) 
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 A fost numit noul director general al Romsilva 
Gheorghe Mihăilescu este noul director general, pentru o perioadă de patru luni, al Romsilva, după ce Consiliul de 
Administraţie al Regiei Naţionale a Pădurilor a aprobat joi, încetarea contractului de mandat al lui Dragoş Ciprian 
Pahonţu. 
Mihăilescu este absolvent al Facultăţii de Silvicultură şi Exploatări Forestiere din cadrul Universităţii ”Transilvania” 
din Braşov în anul 1990 şi a activat ca inginer silvic timp de 21 de ani, în această perioadă ocupând funcţii de 
execuţie şi conducere. În ultimii şase ani a condus Direcţia Silvică Vâlcea, structură teritorială a Regiei Naţionale a 
Pădurilor – Romsilva. 
Regia Naţională a Pădurilor – Romsilva administrează 3,14 milioane de hectare de păduri proprietatea publică a 
statului şi 22 de parcuri naţionale şi naturale cu o suprafaţă de aproximativ 850 de mii de hectare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine este noul şef al Companiei Naţionale Aeroporturi Bucureşti 
Consiliul de Administraţie al Companiei Naţionale Aeroporturi Bucureşti l-a desemnat joi în funcţia de director 
general al societăţii pe Traian Panait, cu un mandat provizoriu de patru luni, în urma demisiei lui Dan Baciu. 
În vârstă de 64 de ani, Traian Panait este licenţiat al Facultăţii de Transporturi a Institutului Politehnic din 
Bucureşti. Are experienţă managerială, ocupând de-a lungul timpului mai multe funcţii de conducere în cadrul 
Ministerului Transporturilor. 
În perioada 2002-2004, Traian Panait a fost secretar de stat la Ministerul Lucrărilor Publice, Transporturilor şi 
Locuinţei, pe probleme de transporturi. 
News.ro a scris miercuri că directorul general al Companiei Naţionale Aeroporturi Bucureşti (CNAB), Dan Baciu, si-
a înaintat demisia la Consiliul de administraţie al companiei, fără a prezenta motivele acestei decizii. 
Baciu a declarat joi pentru News.ro că va rămâne să lucreze în cadrul companiei, fără a preciza exact funcţia.  
”Voi rămâne să lucrez în continuare la CNAB, deocamdată sunt în cadrul Consiliului de Administraţie, de unde nu 
mi-am dat demisia. Apoi, dacă încetează acest mandat, îmi pot relua o funcţie în cadrul companiei. Eu, de 
profesie, sunt economist”, a declarat Baciu pentru News.ro. 
Dan Baciu a fost numit la conducerea companiei în luna februarie a acestui an. 
CNAB a realizat în primul semestru al anului o cifră de afaceri de 425,31 milioane lei, cu 10% mai mare faţă de 
aceeaşi perioadă a anului 2017.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 OMV a alocat peste 500 milioane de euro pentru a finanta proiectul Nord Stream 2 
Grupul austriac OMV a furnizat deja peste 500 milioane de euro pentru a finanta constructia gazoductului Nord 
Stream 2, iar 50 de kilometri din aceasta conducta au fost deja construiti, a declarat joi directorul general de la 
OMV, Rainer Seele. 
"OMV a alocat deja 500 milioane de euro pentru a finanta proiectul si suntem gata sa continuam finantarea 
constructiei", a spus Rainer Seele la un forum energetic organizat la Sankt Petersburg. Seful OMV a precizat ca 
societatea Nord Stream 2 AG care este responsabila de acest proiect a construit aproximativ 50 de kilometri din 
sectiunea offshore a conductei in apele Finlandei si Germaniei, adaugand ca Danemarca, singura tara care nu a 
emis inca aprobarea pentru constructia Nord Stream 2, ar urma sa isi dea acordul anul viitor, informeaza Interfax. 
Grupul rus Gazprom livreaza gaze naturale Germaniei printr-o serie de conducte amplasate in Marea Baltica, 
denumite Nord Stream. In 2015, Gazprom si un grup de companii europene, respectiv E.ON, Wintershall, Shell, 
OMV si Engie, au semnat un acord pentru realizarea proiectului Nord Stream-2, ce presupune constructia a inca 
doua conducte pe langa cele doua deja existente. 
Cu o lungime de 1.200 de kilometri, Nord Stream-2 va permite dublarea capacitatii de transport a Nord Stream 1, 
pana la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel ca o cantitate mai mare de gaze naturale rusesti va ajunge direct 
in Germania via Marea Baltica, fara a mai trece prin Ucraina. Costul total al proiectului este estimat la 9,5 miliarde 
euro. 
Prezent la acelasi forum, directorul general de la Gazprom, Alexei Miller, a anuntat ca grupul rus este gata sa 
inceapa sa furnizeze gaze naturale Europei via conducta Nord Stream 2 incepand cu 1 ianuarie 2020. Intrebat fiind 
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de ce este nevoie de Nord Stream 2, Alexei Miller a spus ca primul gazoduct Nord Stream functioneaza de ceva 
vreme peste capacitatea planificata, ceea ce inseamna ca este nevoie de o noua conducta. 
"In ultimele 12 luni, Nord Stream 1 a functionat la 7% peste capacitate. Reamintesc ca aceasta capacitate este de 
55 miliarde metri cubi insa gratie unor modificari tehnice putem sa exportam o cantitate usor mai mare. In 
ultimele 12 luni, am exportat 59 miliarde metri cubi de gaze naturale via Nord Stream 1. Cererea pentru acest 
coridor pentru exportul de gaze naturale din Rusia este de peste 100%", a spus Alexei Miller. 
Seful Gazprom a mai spus ca lucrarile la sectiunea offshore vor fi finalizate in urmatoarele doua luni. "Chiar daca 
am avut numeroase dezbateri in legatura cu Nord Stream 2, trebuie mentionat ca proiectul TurkStream este 
inaintea calendarului. Vom termina sectiunea offshore a TurkStream in doua-trei luni", a mai spus Alexei Miller. 
In luna decembrie 2014, Rusia a anuntat ca renunta la proiectul gazoductului "South Stream", care urma sa 
permita furnizarea de gaze naturale rusesti spre Bulgaria, Serbia si Ungaria, via Marea Neagra, in favoarea 
proiectului "Turkish Stream", care prevede constructia unei conducte de gaze din Rusia pana in Turcia, via Marea 
Neagra. 
Gazprom, primul producator mondial de gaze naturale, asigura o treime din necesarul de gaze naturale al Europei. 
Grupul rus aprovizioneaza Europa cu gaze naturale prin trei rute principale: conductele din Ucraina, ruta Yamal-
Europe, via Belarus si Polonia, precum si gazoductul Nord Stream, care face legatura intre Rusia si Germania, via 
Marea Baltica. 
Companiile romanesti nu au contracte de import incheiate direct cu Gazprom, ci cu doua firme intermediare, 
respectiv Imex Oil, o subsidiara a grupului rus Conef, si WIEE, un joint-venture intre Gazprom si firma germana 
Wintershall.  
Ti-a placut acest articol? Urmareste Business24 si pe Facebook! Comenteaza si vezi in fluxul tau de noutati de 
pe Facebook cele mai noi si interesante articole de pe Business24. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Călătoria cu taxiul în București se scumpește 
Călătoria cu taxiul prin Bucureşti se scumpeşte cu 30 de bani, la toate companiile. De la 1 noiembrie, taximetriştii 
vor cere aproape 2 lei pe fiecare kilometru parcurs în timpul zilei şi cu minim 30 de bani mai mult, în timpul nopţii. 
Unii operatori practică deja noile tarife. Principalele motive invocate de sindicatul taximetriştilor sunt preţul 
carburanţilor şi majorarea salariilor. Este doar prima etapă de scumpire. Administratorii companiilor de taxi vor 
preţuri şi mai mari în perioada următoare. 
Un leu şi 99 de bani pe fiecare kilometru parcurs ziua, respectiv 2 lei şi 29 de bani pentru aceeaşi distanţă, 
noaptea. În opinia sindicatului taximetriştilor şi a majorităţii oficialilor companiilor, de la 1 noiembrie, acestea vor 
fi tarifele minime de călătorie cu taxiul prin Bucureşti. 
„Carburantul s-a mărit. În momentul când a intervenit salariul minim pe economie, în niciun caz nu s-a mărit 
tariful, am ajuns acum să mărim tariful. Ca să fie piaţa mai atractivă, şi noi trebuie să mărim salariile. Şi pentru 
acest lucru trebuie să mărim şi tariful”, explică Vasile Ştefănescu - preşedintele COTAR. 
„Majorare e prea mult spus. Încercăm o ajustare a tarifului faţă de costurile reale ale activităţii în sine. Vom 
ajunge în prima fază la 1 leu şi 99 de bani pe kilometru, după care, sigur, funcţie de evoluţia pieţei, de evoluţia 
preţurilor la combustibil şi de celelalte cheltuieli. Probabil că va trebui să ţinem preţul pe călătorie, preţul pe 
kilometru ajustat, la valoarea cât de cât reală. Noi avem 1,69, după care la sfârşitul lunii va face toată lumea 1,99. 
Tariful de noapte, aşa cum prevede legea, poate fi mai mare şi cu 50 la sută”, a declarat pentru Digi24 Teodor 
Anghel, managerul unei companii de taximetrie. 
Majorarea anunţată de sindicate şi companii le surâde taximetriştilor, dar cei 2 lei pe kilometru nu-i mulţumeşte. 
- 2,3 sau 2,4 (lei/km) mi se pare un preţ corect, spune un taximetrist. 
- Doar că nu va fi 2,3 sau 2,4. Va fi aproape 2! 
- E bine şi aşa! 1,99 e mult mai bine. 
- 1,99 e un tarif normal. Ţinând cont că în străinătate tarifele sunt mult mai mari..., spune un alt șofer de taxi. 
Refuzaţi de multe ori, şi ziua, şi noaptea, înjuraţi şi taxaţi de aparate măsluite cu celebrele „maimuţe”, călătorii nu 
gustă scumpirea. 
„Nu prea sunt de acord, sincer să fiu. Refuzul... asta mă deranjează. Şi cu tips-ul care şi-l cer!”, spune un client. 
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Fie că plac sau nu, noile tarife intră oricum în vigoare. În schimb, promisul regulament de conduită al 
taximetristului bucureştean este tot în sertarele Municipalităţii. Drept urmare, confortul călătorului şi 
comportamentul şoferului rămân, cel puţin pentru moment, aceleaşi. 
 Tarifele la majoritatea companiilor de taximetre au crescut de la 1,39 lei la 1,69 lei pe kilometru de la 1 octombrie 
2017, o scumpire care venea după mai bine de opt ani de când era în vigoare vechiul tarif.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Venituri medii de 4.151 lei/gospodărie, în T2 din 2018; cheltuielile au ajuns la 3.558 de lei (INS) 
Veniturile totale medii lunare ale populaţiei pe o gospodărie au fost de 4,151 lei, în al doilea trimestru din 2018, 
iar cheltuielile totale au fost în medie de 3.558 lei lunar, arată datele Institutului Naţional de Statistică (INS), 
publicate vineri. 
Potrivit sursei citate, la nivelul fiecărei gospodării din România, venitul total mediu lunar a fost de 1.589 lei pe 
persoană, iar cheltuiala medie totală s-a ridicat la 1.362 lei/persoană. 
Conform INS, veniturile băneşti au fost, în medie, de 3.843 lei lunar pe gospodărie, 1.471 lei pe persoană, iar 
veniturile în natură de 307 lei lunar pe gospodărie, 118 lei pe persoană. Salariile şi celelalte venituri asociate lor 
au format cea mai importantă sursă de venituri, 67,5% din veniturile totale ale gospodăriilor. 
La formarea veniturilor totale ale gospodăriilor, au contribuit, de asemenea, veniturile din prestaţii sociale 
(18,4%), veniturile din agricultură (2,2%), veniturile din activităţi neagricole independente (2,2%), cele din 
proprietate şi vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (1,1%) precum şi veniturile în natură (7,4%), în 
principal, contravaloarea consumului de produse agroalimentare din resurse proprii (6,2%). 
INS precizează că mediul de rezidenţă influenţează diferenţele de nivel şi, mai ales, de structură între veniturile 
gospodăriilor dintre mediul urban şi mediul rural. 
Potrivit INS, principalele destinaţii ale cheltuielilor efectuate de gospodării sunt consumul de bunuri alimentare, 
nealimentare, servicii şi transferurile către administraţia publică şi privată şi către bugetele asigurărilor sociale, 
sub forma impozitelor, contribuţiilor, cotizaţiilor, precum şi acoperirea unor nevoi legate de producţia gospodăriei 
(hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru producţia gospodăriei, produse pentru însămânţat, servicii 
veterinare etc.). 
Cheltuielile pentru investiţii, destinate pentru cumpărarea sau construcţia de locuinţe, cumpărarea de terenuri şi 
echipament necesar producţiei gospodăriei, cumpărarea de acţiuni etc. deţin o pondere mică în cheltuielile totale 
ale gospodăriilor populaţiei, doar 0,6%. 
INS menţionează că mediul de rezidenţă determină unele particularităţi în ceea ce priveşte mărimea şi structura 
cheltuielilor totale de consum. 
Conform clasificării standard pe destinaţii a cheltuielilor de consum (COICOP), produsele alimentare şi băuturile 
nealcoolice au deţinut, în trimestrul II 2018, în medie, 35,2% din consumul gospodăriilor. 
De asemenea, INS precizează că veniturile totale cuprind ansamblul încasărilor băneşti provenite din diferite surse 
de provenienţă pentru care nu există obligaţia de restituire şi veniturile în natură (evaluate în lei). Cheltuielile 
totale cuprind ansamblul cheltuielilor băneşti, indiferent de destinaţie şi contravaloarea consumului din resursele 
proprii ale gospodăriilor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Carburanții, tot mai scumpi. Prețurile sortimentelor premium au depășit pragul de 6 lei și 50 de bani 
Scumpirea carburanților pare de neoprit! În tot mai multe benzinării, prețurile celor mai ieftine sortimente de 
benzină și motorină se apropie sau chiar depășesc 6 lei pe litru. Economiștii vorbesc deja de un nou val de 
scumpiri la pompă, după ce cotația barilului de petrol a trecut de 85 de dolari. 
Cătălin Deacu, jurnalist TVR: "Benzina și motorina ne costă tot mai mult! În multe benzinării din București, 
prețurile carburanților premium au depășit pragul de 6 lei și 50 de bani pe litru". 
Și prețurile sortimentelor de benzină și de motorină standard se apropie sau chiar depășesc 6 lei pe litru. 
Un plin de rezervor costă acum, în medie, cu 32 de lei mai mult față de începutul anului și cu 44 de lei în plus față 
de octombrie 2017. 
Companiile de petrol explică scumpirile prin majorarea taxelor şi prin creşterea preţului barilului de petrol. 
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Cotația țițeiului a depășit nivelul record de 85 de dolari, ca urmare a situației tensionate din Orientul Mijlociu. 
Răzvan Orășanu: "Trebuie sa fim atenți un pic la prețurile astea, pentru că se duc în toată economia. Inclusiv în 
prețul pâinii se regăsesc, inclusiv în prețul tuturor mărfurilor, pentru că toate mărfurile înainte de a ajunge la 
consumatori trebuie transportate". 
România va avea un sistem de monitorizare a prețurilor carburanților până la finalul anului. 
În plus, companiile de petrol ar putea fi obligate prin lege să pună la dispoziția autorităților prețurile 
sortimentelor de carburanți. 
Bogdan Chirițoiu, președintele Consiliului Concurenței: "Ceea ce poate să ajute acest monitor - să îi orienteze 
pe șoferi spre stațiile de benzină (...) care au prețuri mai mici. (…) Iar în timp, concurența asta crescută între 
stațiile de benzină le va obliga pe aceastea să își reducă până la urmă profitul, marjele lor, adaosurile lor, deci 
să coboare prețul ceva mai jos". 
Între timp, Consiliul Concurenței verifică de ce prețurile fără taxe ale benzinei și motorinei sunt mai mari decât în 
alte state europene, în contextul în care România are zăcăminte și rafinării, iar alte țări depind doar de importuri. 
Investigația pe piața carburanților ar urma să fie gata până la sfârșitul anului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Mediului vine cu informațiile pe care toți șoferii trebuie să le știe: Ce va conține noua taxă auto 
Ministrul Mediului, Grațiela Gavrilescu, a declarat, miercuri, că instituția pe care o conduce pregătește, în 
colaborare cu alte ministere, o nouă taxă auto, care să nu mai poată fi atacată în instanțe de către români, scrie 
Mediafax. 
„Există un grup de lucru din care fac parte și colegii noștri de la Ministerul Finanțelor, de la Ministerul Justiției, 
Transporturilor, un grup de lucru la care s-au adăugat și producătorii din România de autovehicule, dar și ONG-
urile care au făcut studii privind calitatea aerului, astfel încât să găsim o variantă (de taxă auto - n.r.) care să nu 
mai poată fi atacată din punct de vedere al justiției și să nu fie combătută de nimeni”, a declarat, joi, ministrul 
Mediului, Grațiela Gavrilescu. 
Oficialul de la Mediu mai precizează faptul că în prezent se poartă discuții cu ministrul Teodorovici, astfel încât 
populația să nu plătească mai mult. 
„Discuțiile mele cu ministrul Teodorovici le port pentru a găsi soluții, astfel încât populația nu să fie cea care să 
pătimească, populația să fie determinată să poată să facă anumite lucruri și nu să plătească bani mai mulți, ci să 
găsim metode de informare și de educare”, mai precizează ministrul Mediului. 
Ministrul nu a precizat însă când va fi gata noua taxă auto, în ciuda faptului că despre un nou timbru se discută 
încă de anul trecut, iar Gavrilescu a dat mai multe termen de finalizare a proiectului, precum martie 2018 și, 
ulterior, septembrie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Marea Britanie ACUZĂ Rusia că se află în spatele atacurilor cibernetice globale/ MAE anunţă că sprijină 
Regatul Unit 
Marea Britanie a acuzat Serviciul rus de Informaţii Militare că a condus o serie de atacuri cibernetice care au avut 
ca scop subminarea democraţiilor occidentale, prin semănarea confuziei în toate domeniile, de la sport la 
transport şi alegerile prezidenţiale din 2016 din SUA, relatează Reuters. Ministerul Afacerilor Externe (MAE) a 
transmis, joi, că sprijină Marea Britanie şi Irlanda de Nord în combaterea atacurilor cibernetice, exprimându-şi 
solidaritatea cu afirmaţiile ministrului de Externe britanic. 
Într-o evaluare britanică bazată pe activitatea Centrului Naţional de Securitate Cibernetică (CNSC), Serviciul de 
Informaţii Militare ruseşti (GRU) a stat în spatele mai multor atacuri cibernetice, folosind o reţea de hackeri 
pentru a răspândi confuzie în întreaga lume. 
GRU, a afirmat Marea Britanie, a fost aproape sigur în urma atacurilor din 2017 ale BadRabbit şi ale Agenţiei 
Mondiale Anti-Doping din 2017, a hack-ului Comitetului Naţional Democrat (DNC) în 2016 şi a furtului de e-mailuri 
de la un post de televiziune din Marea Britanie în 2015. 
"Acţiunile GRU sunt nesăbuite şi nediscriminatorii: încearcă să submineze şi să intervină în alegerile din alte ţări", 
a declarat ministrul britanic de Externe Jeremy Hunt. 
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"Mesajul nostru este clar, împreună cu aliaţii noştri, vom expune şi vom răspunde la încercările GRU de a submina 
stabilitatea internaţională", a spus Hunt. Marea Britanie consideră că guvernul rus este responsabil pentru 
atacuri. 
Deşi mai puţin cunoscut decât KGB-ul de odinioară puternic al Uniunii Sovietice, serviciul militar de informaţii al 
Rusiei a jucat un rol major în unele dintre cele mai importante evenimente ale secolului trecut, de la criza 
rachetelor cubaneze până la anexarea Crimeei. 
 
MAE a anunţat că sprijină Marea Britanie în combaterea atacurilor cibernetice 
„Ministerul Afacerilor Externe îşi exprimă solidaritatea cu Regatul Unit al Marii Britanii şi al Irlandei de Nord în 
raport cu declaraţia publicată de către Ministerul afacerilor externe britanic cu privire la acţiunile cibernetice 
ostile.România, în calitate de stat membru UE şi NATO, situat în proximitatea unor regiuni marcate de 
instabilitate, se confruntă la rândul său cu astfel de provocări.”, potrivit unui comunicat de presă al MAE remis, 
joi, MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, ministerul şi autorităţile române cu responsabilităţi în domeniu vor coopera cu Marea 
Britanie, cât şi cu alţi aliaţi sau parteneri, în luarea unor măsuri concrete pentru prevenirea şi combaterea 
agresiunilor cibernetice.MAE român şi-a reafirmat angajamentul ferm de a coopera cu Marea Britanie în vederea 
limitării şi prevenirii agresiunilor cibernetice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 SUA sar în ajutorul României și al celorlalte membre NATO: Le pun la dispoziție capacitățile sale de aparare 
cibernetică 
Statele Unite au decis să pună la dispoziţia NATO capacităţile lor în materie de apărare cibernetică pentru a 
contracara mai bine atacurile informatice provenind din Rusia, a anunţat la Bruxelles secretarul american al 
apărării James Mattis, informează France Presse preluată de Agerpres. 
Într-o discuţie cu presa, şeful Pentagonului a explicat că Washingtonul a urmat exemplul altor state membre care 
s-au angajat deja să furnizeze Alianţei "ciber-resurse". El a citat Marea Britanie, Danemarca, Olanda şi Estonia. 
James Mattis a discutat de asemenea despre tentativa de piraterie informatică efectuată în aprilie de serviciile de 
informaţii militare ruse la sediul Organizaţiei pentru Interzicerea Armelor Chimice (OIAC), o operaţiune dezvăluită 
joi de Olanda, urmată de expulzarea a patru ruşi.  
Această tentativă, a spus el, arată modul în care atacurile cibernetice au devenit "mai frecvente, mai complexe şi 
mai distructive".  
James Mattis a făcut aceste declaraţii la sediul NATO în timpul unei reuniuni a miniştrilor apărării din ţările 
membre ale Alianţei.  
Rusia a fost criticată puternic joi de NATO şi Uniunea Europeană, care o acuză că efectuează atacuri cibernetice la 
scară largă, precum şi "campanii masive de dezinformare", după cum a subliniat secretarul general al NATO, Jens 
Stoltenberg. 
(Sursa: Agerpres) 
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